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OR. 0012.4.22.2022 

 

PROTOKÓŁ nr 43/22 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

które odbyło się w dniu 1 grudnia 2022 r. , 

pod przewodnictwem Pana Tomasza Grajnerta 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Bryś Maciej – Z-ca Przewodniczącego 

3. Buda Radosław 

4. Duda Robert 

5. Grajnert Tomasz – Przewodniczący 

6. Jerzy Paluszek 

7. Grzegorz Żabicki  

Spoza członków Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta; 

2. Michał Janik – Naczelnik Wydziału NPP; 

3. Jarosław Rozmarynowski – Radny Rady Miejskiej w Wieluniu. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń                            

na rok 2023. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej                                   

na lata 2023-2036. 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 2023 rok (proszę o składanie 

propozycji). 

5. Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na rok 2023                  

(proszę o przygotowanie ewentualnych propozycji). 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert otworzył posiedzenie Komisji, przywitał wszystkich 

obecnych. Sprawdził obecność, stwierdził kworum (na stan 8 członków obecnych było 7). Zapytał 

o propozycje zmiany w porządku obrad.  

 

Radny Tomasz Akulicz zaproponował, żeby przesunąć punkt dotyczący planu pracy Komisji                        

na punkt 2 porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zarządził głosowanie: kto jest za przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad Komisji, kto jest przeciw a kto wstrzymał się od głosu. 

Komisja (przy 6 głosach „za”) przyjęła zmianę w porządku obrad Komisji. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 2023 rok (proszę o składanie 

propozycji). 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń                            

na rok 2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej                                   

na lata 2023-2036. 

5. Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na rok 2023                  

(proszę o przygotowanie ewentualnych propozycji). 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 2023 rok, zał. nr 3. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję.  

 

Radny Tomasz Akulicz wspomniał o konieczności zmian w statucie. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zwrócił uwagę, że niekoniecznie musi to być w planie 

pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Nawiązał do ostatniej sesji podczas której Radna Anna 

Dziuba-Marzec poprosiła, aby zająć się też nowym regulaminem dodatków motywacyjnych dla 

nauczycieli. Wskazał, że należałoby taką pracę podjąć. Zawnioskował o wpisanie do planu pracy 

Komisji punkt dotyczący propozycji zmian w uchwale w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym                         

w oświatowych jednostkach organizacyjnych Gminy Wieluń dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
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wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, w zakresie dodatków 

motywacyjnych dla nauczycieli. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos. Nikt nie zgłosił się. Zamknął 

dyskusję. 

 

Zarządził głosowania:  

1) kto jest za wpisaniem w pierwszym kwartale planu pracy Komisji ww. propozycji, kto jest 

przeciw a kto wstrzymał się od głosu. Komisja (przy 7 głosach „za”) ww. propozycję przyjęła; 

2) kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji wraz z zaproponowaną zmianą, kto przeciw, kto 

wstrzymuje się od głosu. Komisja (przy 7 głosach „za”) ww. zmianę przyjęła 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 3 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2023,                      

zał. nr 4. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję. 

 

Radny Radosław Buda zapytał, czy planowane są autopoprawki w kwestii zadań przedstawionych 

przez Klub Radnych Przyjazna Gmina, zwrócił uwagę na przebudowę ulicy Olchowej.  

 

Radny Tomasz Akulicz zaproponował, żeby  zwiększyć środki dla zarządów osiedli z 5.000,00 zł                     

do 20.000,00 zł i zabezpieczyć je w budżecie. 

 

Radny Radosław Buda wyraził odmienne zdanie co do podwyższania tej kwoty. Zapytał, dlaczego 

powyższa stawka ma zostać zwiększona do 20.000,00 zł a nie do innej kwoty, np. 30.000,00 czy 

50.000,00 zł. Wyraził swoje oburzenie ze względu na brak konsultacji w tej sprawie. 

 

Radny Tomasz Akulicz zakomunikował, że odbyło się spotkanie z Radnymi w sprawie zwiększenia 

budżetów osiedlowych. Dodał, że wszystkie zarządy osiedli wnioskowały o kwotę 20.000,00 zł.  

 

Rady Robert Duda stwierdził, że Radni są przedstawicielami lokalnej społeczności i posiadają 

prawa, aby decydować w tego typu sprawach. 

 

Radny Jerzy Paluszek jako członek osiedla nr 3, zwrócił uwagę, że był problem z wydaniem  

5.000,00 zł.  

 

Radny Grzegorz Żabicki poinformował, że również uczestniczył we wspomnianym spotkaniu i Radni 

przychylili się do niektórych wniosków przewodniczących osiedli. Wskazał, że pieniądze które                 

są w dyspozycji zarządów osiedli, jak na obecne czasy rosnącej inflacji są zbyt małe. Dodał, że nie 

doszło wtedy do konsensusu co do kwoty. Powiedział, że pozostawiono to do decyzji Burmistrza. 
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Potwierdził, że niektóre zarządy osiedli nie były wstanie wydać nawet tych                                                    

5.000,00 zł. Zasugerował, by jeszcze głębiej przeanalizować tę sytuację. Oznajmił, że na spotkaniu 

nie było ustalenia co do kwoty 20.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zgodził się z wypowiedzią Radnego Jerzego Paluszka. 

Wskazał jednak, że osiedli jest osiem. Dodał, że jeżeli jedno nie pracuje tak jak można byłoby tego 

oczekiwać, to nie można przekładać tego na pozostałe siedem. Przypomniał, że na spotkaniu 

zaproponowano zmiany statutów osiedli w celu umożliwienia współpracy między osiedlami. 

Dodał, że podczas spotkania ustalona została kwota na poziomie 15.000,00-20.000,00 zł. Zwrócił 

uwagę, że Radni nie są informowani o posiedzeniach zarządów osiedli a później kierowane                         

są pretensje do Radnych, gdy coś nie zostanie zrealizowane. Dodał, że na przestrzeni całej kadencji, 

tylko jeden raz został zaproszony przez przewodniczącego osiedla na zebranie.   

 

Radny Jarosław Rozmarynowski poinformował, że będąc na zebraniu zarządu osiedla                                     

nr 7 uczestniczyło około piętnastu mieszkańców i sześciu osób z zarządu. Oznajmił, że podczas 

posiedzenia bardzo zaniepokoiło go to, że jeden z członków zarządu stwierdził, że gdy podniesiony 

zostanie budżet osiedlowy, to zwiększy się świadomość obywatelska. Poruszył temat frekwencji 

mieszkańców podczas takich zebrań. Zwrócił uwagę, że mieszkańcy w ogóle nie czują potrzeby 

przychodzenia na takie zebrania. Oznajmił, że należałoby podjąć inne działania żeby to zmienić.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jarosława 

Rozmarynowskiego stwierdził, że aktywowanie mieszkańców w Gminie Wieluń jest dosyć 

zaniedbane. Zapewnił, że niska frekwencja mieszkańców jest problemem dotyczącym każdego 

osiedla.  

 

Radny Jerzy Paluszek wskazał, że zarząd osiedla nr 3 nierozdysponowaną kwotę przekazał                         

na przedszkole. Zwrócił uwagę, że gdyby mieszkańcy uczestniczyli w zebraniach, to może 

zadecydowaliby na co przeznaczyć te pieniądze. Wyraził swoje nadzieje, że skoro jest nowy 

przewodniczący osiedla, to będzie bardziej aktywny i będzie organizował więcej spotkań                           

z mieszkańcami, podczas których będą oni zgłaszać swoje propozycje na co w racjonalny sposób 

przeznaczać pieniądze. Przyznał, że jako Radny przez cztery lata kadencji nie został zaproszony                     

ani razu. 

 

Radny Tomasz Akulicz zakomunikował, że na tablicach informacyjnych Urzędu zamieszczane                     

są informacje o spotkaniach osiedli, ale warto byłoby, aby takie informacje zamieszczane były 

również na stronie internetowej i facebookowej. Poprosił o przegłosowania tego jako wniosku. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zarządził głosowanie: kto jest za wnioskiem Radnego 

Tomasza Akulicza o przekazywaniu informacji o zebraniach zarządów osiedli przez Urząd Miejski 

w Wieluniu za pośrednictwem strony internetowej oraz na profilu facebookowym, kto jest przeciw 

a kto wstrzymał się od głosu. Komisja (przy 7 głosach „za”) przyjęła ww. wniosek. 
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Wniosek nr 32/43/22 stanowi zał. nr 5.  

 

Radny Tomasz Akulicz kontynuował, że Rada decyduje o przeznaczeniu środków w budżecie, 

natomiast warto dać mieszkańcom możliwość wydatkowania części środków. Wyraził swoje 

niezrozumienie wobec Radnych, którzy nie chcą  pozwolić wykazać się mieszkańcom w swoich 

osiedlach. W dalszej części swojej wypowiedzi poruszył temat uchwalonego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. Poprosił Pana Burmistrza aby kwotę około 40.000,00 zł 

uwzględnić w budżecie. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poprosił Panią Skarbnik o uszczegółowienie uzasadnienia 

do budżetu na 2023 r.  

 

Radny Tomasz Akulicz poruszył kwestię hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 5. Zasugerował 

zmniejszenie kwoty przeznaczonej na halę, zrezygnować z dużego projektu i wykonać mniejszą 

halę dla uczniów szkoły.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak poinformowała, że przy obecnych dochodach bieżących, budżet 

gminy ma swoje ograniczenia, dlatego nie dało się wpisać więcej inwestycji. Oznajmiła, że kolejna 

złotówka inwestycji wiązałaby się z kolejną złotówką kredytu. Wskazała, że należy spłacać                             

te kredyty, które są z lat ubiegłych. Zwróciła uwagę, że wniosków do budżetu było dosyć dużo                      

i dlatego nie wszystkie zostały uwzględnione. Podała, że Pan Burmistrz w najbliższym czasie 

przedstawi propozycję w jakim kierunku będzie realizowany temat hali sportowej. Powiedziała,                

że jeżeli kwota na zarządy osiedli zostałaby zwiększona do 20.000,00 zł, to w takiej sytuacji trzeba 

byłoby wskazać źródło finansowania. W dalszej części wypowiedzi odniosła się do tematu 

uzasadnienia. Powołując się na zdanie nadzoru, powiedziała, że budżet jest bardzo szczegółowy               

a uzasadnienia zwykle są węższe. Powiedziała, że w projektowaniu budżetu ciężko jest pewne 

usługi wycenić takie jak np. usługi prawne. Wyjaśniła, że prawnik nie jest pracownikiem etatowym 

i w zależności od wykonywanej pracy wynagrodzenie nie jest stałe. Podkreśliła, że podawanie tego 

w budżecie w bardzo szczegółowy sposób jest obarczone dużym ryzykiem złego wyliczenia. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert powiedział, że wiadomo, że jest pewna grupa wydatków, 

która może być zmienna, ale są takie odnośniki, które da się uszczegółowić. Zapytał ile środków 

zostanie przeznaczonych na wynagrodzenia. 

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak poinformowała, że przedstawia to załącznik nr 2. Dodała, że jest 

to dział szeroki. Poprosiła o sprecyzowanie jakich danych brakowało i w jakim dziale.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert powiedział, że podejdzie do Pani Skarbnik w celu 

uzyskania informacji w tym temacie. 

 

Radny Robert Duda zwrócił uwagę, że główne dochody Gminy Wieluń, czyli dochody z części PIT 

są na poziomie z 2018 r., czyli około 30.000.000,00 zł. a powinny być planowane na poziomie około 
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40.000.000,00 zł. Podkreślił, że wydatki bieżące od 2018 r. wzrosły o 26.000.000,00 zł. 

Przypomniał, że plan na rok 2022 zakładał wzrost wydatków bieżących o ponad 9.000.000,00 zł. 

Zapytał, czy w ogóle można planować nadwyżkę operacyjną w 2023 r.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że nadwyżka operacyjna nie jest planowana. 

Dodała, że jest deficyt operacyjny wynoszący ponad 2.000.000,00 zł. Podkreśliła, że decyzje                   

o zwiększeniu podatków są trudnymi decyzjami ze względu na podniesienie kosztów 

mieszkańcom, ale mają one duże znaczenie dla funkcjonowania samorządu. Omówiła mechanizm 

wpływu podatków lokalnych na budżet gminy. Stwierdziła, że skoro nie zostały zwiększone podatki 

to nie ma zbyt wielu możliwości manewru. Podkreśliła, że jeżeli co roku budżet będzie na deficycie 

operacyjnym, to w 2025 r. może dojść do bardzo trudnej sytuacji. Podkreśliła, że bardzo trudno 

jest ograniczyć wydatki bieżące gminy, ponieważ miasto oferuje usługi mieszkańcom na pewnym 

poziomie takie jak np. kino-teatr, muzeum, biblioteka. Podała, że pewien standard wykonywanych 

usług musi być zachowany. Zapytała Radnych, czy mają propozycje z czego można byłoby 

zrezygnować na rzecz tego co proponują. 

 

Radny Robert Duda zwrócił uwagę, że propozycje Radnego Tomasza Akulicza są wydatkami 

bieżącymi.  

 

Radny Tomasz Akulicz powracając do tematu uzasadnienia poprosił, aby chociaż w uzasadnieniu 

podano kwoty planowane w przyszłym budżecie na wskazane zadania. Zakomunikował, że są takie 

punkty, gdzie Radni nie wiedzą jakie pieniądze zostały przekazane na dany cel. Poprosił                              

o uszczegółowienie kwot dotyczących przede wszystkim obsługi prawnej. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert stwierdził, że na przestrzeni lat Pan Burmistrz prosił                     

o przesuwanie pewnych zadań na kolejne lata, po czym okazuje się teraz, że nie ma możliwości ich 

wykonania. Podał tu przykład kortów tenisowych oraz budowy boiska na os. Stare Sady. 

Powiedział, że gdy koniunktura była dobra i wpływów było więcej, to inwestycje te nie były 

realizowane. Zapytał, kiedy zostanie to zrobione.  

 

Radny Robert Duda poprosił o przypomnienie kwoty, która dotyczyła kosztorysu wspomnianego 

boiska.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jeżeli sytuacja budżetowa która jest, nie zostanie 

zmieniona systemowo, to kolejne lata będą bardzo ciężkie. Wyjaśniła, że systemowo, czyli                         

ze strony rządu, czyli np. udział w podatku ryczałtowym, lub zwiększenie PIT-u. Podkreśliła,                       

że w przypadku szkół bardzo ciężko jest ograniczyć wydatki podstawowych spraw. Dodała, że jeżeli 

w wydatkach bieżących gmina jest na minusie, to ciężko będzie myśleć o rozwoju gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert podał kwotę dotyczącą boiska wielofunkcyjnego                    

na os. Stare Sady, którą otrzymał po ostatniej sesji, która wynosi 718.000,00 zł. Dodał, że jest 
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jeszcze dodatkowo boisko trawiaste i część lekkoatletyczna ale jest to w rozbiciu. Podał,                      

że na całość było przeznaczone około 2.000.000,00 zł.  

 

Radny Grzegorz Żabicki nawiązał do wypowiedzi Pani Skarbnik. Powiedział, że jeżeli nie dojdzie               

do zmian systemowych to wiele budżetów w ogóle nie będzie prowadzić inwestycji. Przypomniał, 

że Radni odmówili podniesienia kwoty podatków, czego efektem może być spadek inwestycji                   

w gminie. Zasugerował, aby Radni zastanowili się wspólnie nad propozycją poprawek do budżetu. 

 

Radny Radosław Buda wyraził swoje oburzenie wobec wydatkom na wazony wynoszącym 

16.000,00 zł, 50.000,00 zł na kancelarię, zakup samochodu za kwotę wyższą o prawie 40.000,00 zł 

niż Radni uchwalili. Podkreślił, że Radni nie wyrazili na to zgody. Stwierdził, że dałoby to łącznie 

ponad 100.000,00 zł i za te pieniądze mógłby być już projekt na ul. Olchowej, która jest zalewana 

podczas deszczy. Powiedział, że wszystko jest robione pięknie w centrum a przy obrzeżach nic się 

nie dzieje.  

 

Radny Jarosław Rozmarynowski poinformował, że złożył wniosek na doprojektowanie dwóch 

łączników na ul. Olchowej. Stwierdził, że nie będzie forsował swojego wniosku ponieważ otrzymał 

obietnicę, że z nadwyżki budżetowej projekt zostanie wykonany. Zapytał Panią Skarbnik jaka kwota 

z podatku VAT zostaje w budżecie gminy.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że gmina od VAT-u nie ma nic.  

 

Radny Jarosław Rozmarynowski zapytał, jaka kwota wraca z podatku dochodowego.  

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak podała, że wynosi to 38 %. Powiedziała, że  niedawno była                    

to inna kwota. Wskazała, że kiedyś podatek ten wynosił 17%, czy 18% a teraz pierwsza grupa                    

ma 12%, w której jest większość osób. Wyjaśniła, że udział w podatku nie zmienił się, natomiast 

wartość podatku, który uległ zmianie o 5% to bardzo dużo. Dodała, że podniesiona została również 

kwota wolna od podatku. Podkreśliła, że pomimo tych zmian ludzie nie odczuli poprawy finansowej 

przez dużą inflację, samorządy natomiast straciły bardzo dużo.   

 

Radny Jarosław Rozmarynowski oznajmił, że w związku z powyższym warto motywować 

mieszkańców, by kupowali lokalnie.    

 

Radny Grzegorz Żabicki nawiązując do wypowiedzi Radnego Radosława Budy, sprostował, że zakup 

dotyczył nie wazonów a donic. Powiedział, że skoro Radny uważa, że donice zostały 

przeszacowane, to powinna zająć się tym Komisja Rewizyjna. Co do 50.000,00 zł za kancelarię 

stwierdził, że sprawa jest w toku i nie wiadomo jakie będzie rozstrzygniecie. W sprawie samochodu 

powiedział, że być może od samego początku trzeba było zainwestować w samochód droższy, 

który byłby tańszy w eksploatacji i nie byłoby wówczas problemu z zakupem droższego. Zgodził              

się jednak, że mieszkańcy mogą czuć się zaniedbani czekając na inwestycję. Stwierdził,                                  
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że bez względu na to kto będzie Burmistrzem, to budżet nigdy nie zadowoli wszystkich. Wskazał, 

że Rada jest po to, by ważyć pewne potrzeby.  

 

Radny Tomasz Akulicz uznał wypowiedź Radnego Radosława Budy za bardzo istotną. Stwierdził,              

że nie ma sensu powoływać Komisji Rewizyjnej do sprawdzenia, czy donica nie została 

przeszacowana, ale należało zastanowić się, czy trzeba kupować tego typu drogie elementy 

architektury. Podkreślił, że są ciężkie czasy i na takie rzeczy nie powinno się wydawać pieniędzy               

z budżetu. Zapytał, gdzie zostały zakupione omawiane donice. Podkreślił, że ze względu na trudne 

czasy, należy szukać oszczędności. Zwrócił uwagę, że są sprawy, na które mieszkańcy czekają 

bardzo długo takie jak: kanalizacje i drogi. Powiedział, że Rada powinna wspierać Burmistrza                    

w zapewnieniu mieszkańcom najważniejszych rzeczy. Co do procesu z powiatem stwierdził,                

że można przewidzieć jak ta sprawa się zakończy.  

 

Radny Robert Duda zgodził się z wypowiedzią Radnego Tomasza Akulicza, że należy wspierać 

Burmistrza.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert stwierdził, że problem jest w tym, że Pan Burmistrz 

jednoosobowo podejmuje trudne decyzje, nie informując i nie pytając Radnych.  

 

Radny Jarosław Rozmarynowski powiedział, że nawet, gdy Burmistrz poodejmuje decyzje 

jednoosobowo, to bierze za to pełną odpowiedzialność i nie uchyla się od tej odpowiedzialności. 

Wskazał, że wcześniej wspominane donice stanęły w reprezentacyjnym miejscu, w którym skupia 

się większość uroczystości państwowych. Dodał, że nie jest w stanie ocenić, czy zostały one 

przeszacowane a Komisja Rewizyjna, jeżeli poweźmie to w wątpliwość, to powinna się tym zająć.  

 

Radny Radosław Buda powiedział, że nie twierdzi, że donic nie powinno tam być, bo jest to też 

kwestia bezpieczeństwa w tym miejscu. Wyjaśnił, że zakwestionował ich cenę. Przeszedł                             

do tematu zakupu samochodu służbowego dla Burmistrza. Przyznał, że Burmistrz powinien 

poruszać się sprawnym samochodem i można było zamówić Corolle w hybrydzie do 100.000,00 zł. 

Przytoczył sytuację dotyczącą ustaleń w sprawie procesu z powiatem.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Nikt nie zgłosił się. 

Zamknął dyskusję. Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu 

uchwały, kto jest przeciw a kto wstrzymał się od głosu. Komisja (przy 3 głosach „za”, 4 głosach 

„przeciw”) negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Opinia nr 143/43/22 stanowi zał. nr 6.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 4 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036, 

zał. nr 7. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję. 

 

Radny Tomasz Akulicz poruszył temat wskaźników spłaty zobowiązań. Wskazał, że zawsze w WPF-

ie była tabela, w której wskaźniki zawsze były spełniane. Zwrócił uwagę na wskaźnik w 2025, który 

nie został spełniony. Zapytał, czego konkretnie dotyczy ten wskaźnik.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał jakie są wskaźniki zadłużenia Gminy Wieluń                     

w roku 2023 i 2024. 

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że wskaźniki obrazują, że gmina ma za małe 

dochody. Powiedziała, że kiedyś było tak, że 75% dochodu można było mieć długu. Pula                                   

ta zmieniała się w latach, ale zawsze była określona procentowo. Teraz oblicza się to inaczej. 

Powiedziała, że z każdego roku liczy się dochody bieżące minus wydatki bieżące. Podsumowała,              

że deficyt operacyjny jest największym problemem budżetu. Podkreśliła, że zawsze powinna być 

nadwyżka. Wyjaśniła, że trzyletnia średnia określa maksymalnie ile można spłacić kredytu                             

z odsetkami razem. Powiedziała, że nie jest to kwota długu, tylko jest to kwota, ile długu                                   

z odsetkami samorząd może w roku spłacić. Dodała, że należy tu uwzględnić wszystkie zaciągnięte 

sprawy. Powiedziała, że nie dało się już zrobić tu inaczej. Poinformowała, że ustawodawca 

przewidział dwie możliwości obliczania wskaźników. Omówiła proces obliczania tego. Zaznaczyła, 

że należy robić wszystko, żeby wskaźniki zostały spełnione. Podkreśliła, że dużym problemem                   

są także wysokie stopy procentowe.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert stwierdził, że decyzje podjęte ostatnio przez Pana 

Burmistrza, łącznie z decyzją dotyczącą hali sprawiły, że WPF jest już nieaktualny.   

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że najbliższe dni pokażą w jakim kierunku 

zostanie to rozwiązane.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Nikt nie zgłosił się. 

Zamknął dyskusję. Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu 

uchwały, kto jest przeciw a kto wstrzymał się od głosu. Komisja (przy 3 głosach „za”, 4 głosach 

„przeciw”) negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Opinia nr 144/43/22 stanowi zał. nr 8.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 5 
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Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na rok 2023, zał. nr 9. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert otworzył dyskusję. 

 

Radny Tomasz Akulicz zaproponował, aby w pierwszym kwartale Rada zajęła się zmianą Statutu 

Gminy Wieluń, powołując do tego komisję lub zespół.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zarządził głosowanie: kto jest za propozycją do planu 

pracy Rady Radnego Tomasza Akulicza, kto jest przeciw a kto wstrzymał się od głosu. Komisja (przy 

7 głosach „za”) przyjęła ww. propozycję. Zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Nikt nie zgłosił się. 

Zamknął dyskusję. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 6 

 

Komunikaty, informacje i oświadczenia Radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

 

Radny Grzegorz Żabicki nawiązał do prośby LSK Masłowice dotyczącej wsparcia finansowego                     

w zamontowaniu oświetlenia boiska. Odczytał wniosek nr 29/42/22 przegłosowany podczas 

ostatniego posiedzenia Komisji. Powiedział, że ma wątpliwości, czy GKRPA może wydawać swoje 

środki na jakiekolwiek inwestycje.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poinformował, że powyższy wniosek został na Komisji 

przegłosowany a Pan Burmistrz w swoich kompetencjach odpowie, czy jest to możliwe czy nie. 

Dodał, że jeżeli Burmistrz stwierdzi, że GKRPA nie posiada takich możliwości to zostanie to zawarte 

w odpowiedzi.  

 

Radny Tomasz Akulicz poprosił o poprawienie krawężników przy ul. Chopina, zrobienie zjazdów                 

i tak je wyprofilować, aby osoby niepełnosprawne mogły poruszać się tam bez problemu. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy taka informacja zostanie przekazana Panu 

Burmistrzowi. 

 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak potwierdziła, że przekaże.  

 

Radny Jarosław Rozmarynowski odniósł się do wypowiedzi Radnego Grzegorza Żabickiego, 

podkreślił, że GKRPA nie dysponuje tylko opiniuje. Powiedział, że takich spraw inwestycyjnych                   

w rekomendacjach PARPA nie można finansować. Zakomunikował, że gdyby Komisja mogła 

zgodnie z prawem opiniować pozytywnie takie wydatki, to już dawno byłyby wydane mundury dla 
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harcerzy, strażaków, zakupione różnego rodzaju urządzenia na placach zabaw. Ocenił, że byłoby 

to zgodne, ale według organów nadzoru jest to niezgodne. Stwierdził, że każde aktywności dziecka 

i rodzica na powietrzu przyczyniają się to do przeciwdziałania wszelakim uzależnieniom. 

Poinformował, że wszystkie stowarzyszenia, które będą chciały zrobić piknik, spotkanie 

integracyjne, imprezę sportową, powinny mieć w swoich statutach zapisy o charakterze 

profilaktycznym, aby GKRPRA mogła rozpatrzeć wniosek pozytywnie.  

 

Radny Tomasz Akulicz zapytał, czy jeżeli ochotnicza straż pożarna zapisze w swoim statucie zadania 

związane z profilaktyką uzależnień, to podczas biegu strażaka nagrodami będą mogły być 

mundury. 

 

Radny Jarosław Rozmarynowski odpowiedział, że byłaby to właściwa sugestia. Dodał, że są pewne 

rzeczy, które można robić w ten sposób i jeżeli wniosek byłby skonstruowany w taki sposób                         

że część z wnioskowanych pieniędzy opisana byłaby na mundury, to nie byłoby problemu. 

Zakomunikował, że można zrobić piknik, czy to będzie straż pożarna, czy szkoła to na pewne rzeczy 

Komisja może wydać pieniądze.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy przy odrzuceniu wniosku z uzasadnionych 

względów, GKRPA wskazuje kierunek w jaki sposób to zapisać. 

 

Radny Jarosław Rozmarynowski odpowiedział, że tak trzeba się tego trzymać. Poinformował,                    

że do niektórych wpływających wniosków komisja zachęcała. Podkreślił, że niektóre wnioski                      

źle skonstruowane w świetle prawa nie były odrzucane tylko sugerowane były zmiany. Dodał,                    

że bardzo mało było wniosków odrzuconych. Wskazał, że jeżeli wniosek był przeszacowany,                      

to obniżano wartość opiniowanej kwoty.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby się wypowiedzieć. Nikt 

nie zgłosił się. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 7 

 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert podziękował obecnym za udział, zamknął                                

43 posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

   Protokołowała:              Przewodniczący  Komisji 

         Oświaty, Kultury i Sportu 

 

Malwina Matławska             Tomasz Grajnert  


